
PROTOKÓŁ 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  

z dnia 6 marca 2014 r. 

1. Obrady otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyli wszyscy członkowie 

Komisji – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

2. Z zaproponowanym porządkiem obrad zapoznał Komisje Przewodniczący Rady. 

Do porządku obrad uwagę wniosła Dyrektor GBP w Czernicy o zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie  Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicy. 

Powyższy wniosek został przegłosowany jednogłośnie. 

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. Zmieniony porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr  2 do protokołu. 

3. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie: 

1/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2014 rok 

Projekt zmian budżetu Gminy Czernica na 2014 rok przedstawiła i omówiła p. 

Skarbnik. Poinformowała, iż zmian budżetu dokonano w związku z: 

1/ pomniejszeniem dochodów budżetu o kwotę 46.865 zł z powodu zmniejszenia 

subwencji oświatowej; 

2/ powiększeniem dochodów o kwotę 40.000 zł z tytułu wpłat rodziców za udział w 

akcji wypoczynek w czasie ferii zimowych i wakacji letnich; 

3/ powiększeniem dochodów i wydatków o kwotę 58.854 zł tytułem dofinansowania 

zadania z zakresie unieszkodliwiania azbestu; 

4/ przeniesieniem środków z Funduszu Sołeckiego wsi Gajków w wysokości 5.000 zł 

przeznaczonych na remonty dróg gminnych na projekt II-go etapu  modernizacji ul. 

Głównej w Gajkowie – za przyjęciem zmiany głosowało 11 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu; 

5/ przeniesieniem środków w wysokości 20.000 zł w planie finansowym Zespołu Szkół 

w Chrząstawie z § 6060 na §6050 na zadanie w zakresie budowy ogrodzenia wokół 

szkoły – przegłosowano jednogłośnie; 

6/ przeniesieniem  środków w wysokości 30.750 zł z dotacji przedmiotowej dla ZGK 

Czernica na zakup kosiarki do koszenia terenów gminnych; 

7/ powiększeniem wydatków na następujące zadania: 

    - 23.000 zł – jako udział Gminy w remoncie dachu na budynku komunalnym w 

Ratowicach użytkowanym przez ZGK - za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych, 1 

radny wstrzymał się od głosu; 

    -  4.500 zł na zakup rzutnika na salę konferencyjną – przegłosowano jednogłośnie, 

    -  40.000 zł na dokooczenie modernizacji remizy OSP w Chrząstawie Wlk. - za 

przyjęciem zmiany głosowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu; 

    -  9.305 zł na zapłacenie za wymianę bramy wjazdowej do remizy OSP w Kamieocu 

Wr. - przegłosowano jednogłośnie, 

    -  23.000 zł na dokooczenie remontu pomieszczeo klubu „Kuźnia” w Kamieocu Wr. - 

przegłosowano jednogłośnie, 



    -  40.000 zł na wydatki związane z wypoczynkiem zimowym i letnim dzieci i 

młodzieży, 

    -  171.000 zł na dokooczenie modernizacji świetlicy w Kamieocu Wr. - 

przegłosowano jednogłośnie, 

    -  10.000 zł na opłaty prac wstępnych związanych z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę świetlicy w Nadolicach Małych - za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu; 

    -  30.000 zł na dotacje na dofinansowanie prac remontowych obiektów 

zabytkowych - za przyjęciem zmiany głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu; 

    -  62.000 zł na dokooczenie finansowania budowy placu zabaw w Czernicy - 

przegłosowano jednogłośnie, 

    -  7.000 zł na budowę odwodnienia boiska w Chrząstawie Małej - za przyjęciem 

zmiany głosowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu; 

    -  na dotacje dla Towarzystwa Przyjaciół Chrząstawy na zadanie „Budowa miejsca 

spotkao dla mieszkaoców Chrząstawy Malej i Wielkiej” – 2.700 zł. Pozostała kwota – 

23.926,02 zł będzie udzielona w formie umowy pożyczki do chwili uzyskania dotacji z 

Urzędu Marszałkowskiego - przegłosowano jednogłośnie, 

8/ pomniejszeniem wydatków o kwotę 429.370 zł z tytułu odszkodowania za przejęte 

drogi gminne. 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała wniosek radnej Marii Marcinów-Maciejczyk dot. 

budowy parkingu przy szkole w Kamieocu Wr. 

Radna Wiesława Wolska poinformowała, że wcześniej w powyższej sprawie 

wnioskowała Komisja Rewizyjna i  parokrotnie sołectwo wsi Kamieniec Wr. 

Zaznaczyła, że w sołectwie zrodził się pomysł, by wnioskowany parking wydłużyd do 

parku. Wcześniej zostaną  usunięte chore drzewa, które rosną w pasie planowanego 

parkingu. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk stwierdziła, że cały parking należy wykonad w 

roku 2014 ponieważ przy ul. Cichy Kącik znajduje się szereg ważnych instytucji takich 

jak: Ośrodek Zdrowia, Policja, Szkoła, Przedszkole. 

Komisje postanowiły, by podjąd działania dot. usunięcia drzew i wrócid do tego 

tematu na następnej Komisji wspólnej, po rozeznaniu kosztów wykonania parkingu. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk wysunęła wniosek, by wykonad parking przy 

szkole – ul. Cichy Kącik w Kamieocu Wr. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Innych uwag do projektu zmian budżetu Gminy Czernica na 2014 r. nie wniesiono. 

2/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Czernica na lata 2014-2023 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Poinformowała, iż zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy dokonano w zakresie dostosowania 

dochodów i wydatków budżetu, po zmianach. 

Powiększono limity wydatków na 2014 r. dla przedsięwzięd: 

- budowa świetlicy wiejskiej w Kamieocu Wr. o kwotę 171.000 zł, 



- modernizacja remizy OSP w Chrząstawie Wlk. o kwotę 40.000 zł,   ze względu na 

niedokooczenie zadao w roku 2013 i przesunięcie wykonania na rok 2014. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk wysunęła wniosek, aby w roku 2015 przeznaczyd 

na budowę cmentarza komunalnego w Kamieocu Wr. kwotę 300.000 zł 

Za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

3/ uchylenia uchwały nr XXIII/139/2009 z dnia 17 lutego 2009 w sprawie 

wyłapywania bezdomnych zwierząt i dalszego postępowania z tymi zwierzętami na 

terenie gminy Czernica 

Projekt uchwały omówiła radca prawny Urzędu Gminy p. Małgorzata Biernacka, która 

wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o ochronie zwierząt, wymagana jest 

uchwała w sprawie wymagao, jakie powinien spełniad przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami. 

Powyższa uchwała straciła moc prawną. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

4/ wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy na 

rok 2015 

Komisje postanowiły wyrazid zgodę na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

budżecie Gminy na rok 2015. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

5/ zmiany Statutu Związku Międzygminnego Ślęza-Oława 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że zmiana Statutu następuje 

na skutek zmiany liczby uczestników Związku Międzygminnego z powodu wystąpienia 

gminy Kobierzyce oraz gminy Ziębice ze Związku. Gminy te nie należą do naszej 

sortowni. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

6/ określenia wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i 

zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik GOPS w Czernicy p. Krystyna Zaraś. 

Wyjaśniła, że zgodnie z art. 17 ust. 2 ustawy z 12.03.2004 r. o pomocy społecznej do 

zadao własnych gminy należy przyznawanie i wypłacanie pomocy na ekonomiczne 

usamodzielnienie, w formie zasiłków, pożyczek oraz pomocy w naturze. 

Art. 43 w/w ustawy stanowi, że „rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokośd 

oraz szczegółowe warunki i tryb przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 

ekonomiczne usamodzielnienie”. 



Poinformowała, że z powodu „obwarowao” nikt z tej pomocy nie skorzystał. Pomoc 

może byd udzielona na podstawie wywiadu środowiskowego, w formie decyzji 

administracyjnej. Są to niewielkie kwoty. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

7/ sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę Czernica 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik GOPS w Czernicy p. Krystyna Zaraś. 

Poinformowała, iż przepisy ustawy o pomocy społecznej nakładają na gminę 

obowiązek ustalania sposobu sprawiania pogrzebu. Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt. 15 

w/w ustawy sprawienie pogrzebu, w tym osobom bezdomnym, stanowi zadanie 

własne gminy, o charakterze obowiązkowym. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

8/ ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania w Gminie Czernica na lata 2014-2020” 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik GOPS w Czernicy p. Krystyna Zaraś. 

Uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. został ustanowiony 

wieloletni program wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

paostwa w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020 (M.P. z 2013, poz. 1024). 

Program ten przewiduje wsparcie gmin, które w szczególnie uzasadnionych 

przypadkach, będą udzielały pomocy, gdy uczeo albo dziecko wyraża chęd zjedzenia 

posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje ośrodek pomocy 

społecznej o potrzebie udzielenia pomocy w formie posiłku.  Przy czym, liczba dzieci i 

uczniów, którym ma byd udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyd 20 % 

liczby i uczniów dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy, w danym 

miesiącu, na podstawie wydanych decyzji administracyjnych.  

Warunkiem przyznania takiej pomocy, bez wydania decyzji administracyjnej 

przyznającej posiłek oraz bez przeprowadzania rodzinnego wywiadu 

środowiskowego, jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego, 

który takie rozwiązania na terenie gminy będzie przewidywał.  

Ustawa o pomocy społecznej daje możliwośd tworzenia i realizacji programów 

osłonowych     o zasięgu  gminnym.   

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

9/ Statutu Gminy Czernica 

Projekt Statutu przedstawiła i omówiła radca prawny Urzędu Gminy p. Marta 

Bałchanowska. Wysunęła wniosek, aby zmienid zapisy w następujących paragrafach: 

- §3 ust. 2  wykreślid wyrażenie – „na stałe” 

- §15 ust. 3 pkt 4 – wykreślid w całości 

- §20 ust. 2 zmienid zapis na – „mogą uczestniczyd” 

- §24 ust 2 i ust 3 zmienid zapis na – „Przewodniczący może postanowid” 

- §54 ust. 2, 5, 6, 7 usunięto wyraz „obrad”. 



Radna Maria Marcinów-Maciejczyk zaznaczyła, że w §20 ust. 2 nie może  byd zapisu 

„mogą” lecz powinien byd zapis „uczestniczą” – jak zostało ustalone na posiedzeniu 

Komisji Statutowej. 

Wysunęła wniosek, aby radca prawny uzasadniła na piśmie, dlaczego w §20 ust. 2 

powinien byd zapis wskazany przez radcę. 

Innych uwag do projektu Statutu nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu. Projekt uchwały stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

10/ przyjęcia Strategii z elementami planowania rozwoju lokalnego Gminy Czernica 

na lata 2014-2025 

Projekt Strategii przedstawił i omówił p. Piotr Golus – kierownik referatu gospodarki 

komunalnej i inwestycji. Poinformował, że  Strategia składa się z części informacyjnej 

dotyczącej Gminy Czernica, a od rozdziału IV określa zakres działao, cele, sposób 

realizacji zadao, monitorowanie zadao. Starano się, by dokument ten był 

maksymalnie uniwersalny i wskazywał zadania jako kierunki działania, idee. 

Stwierdził, że w powyższym projekcie zostały uwzględnione wnioski przedstawione 

przez  Komisję Rewizyjną. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

11/ ustalenia nazw ulic we wsi Nadolice Wielkie 

Z wnioskiem o nadanie nazw ulic, które stanowią własnośd Gminy Czernica, wystąpili 

mieszkaocy Nadolic Wielkich. Wnioskodawcy zaproponowali, by ulice otrzymały 

nazwy: Myśliwska, Muflonowa, Jelenia, Jarząbkowa, Niedźwiedzia, Łowiecka. 

Projekt uchwały pozytywnie zaopiniowała Komisja Zagospodarowania 

Przestrzennego… Rady Gminy. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

12/ określenia wymagao, jakie powinien spełniad przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że w świetle ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, wymagania jakie powinien spełnid 

przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia, określa w drodze uchwały rada 

gminy. 

Na prowadzenie przez przedsiębiorcę działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Czernica 

wymagane jest zezwolenie. Zezwolenie udzielane jest w formie decyzji przez organ 

właściwy ze względu na miejsce świadczenia usług, tj. przez Wójta Gminy Czernica. 

Stwierdziła, że poprzednia uchwała podjęta w tej sprawie została uchylona przez 

Nadzór Wojewody. W tym projekcie uchwały, uchybienia wskazane przez Nadzór, 

zostały wyeliminowane.  



Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

13/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernica w 2014 r. 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Małgorzata Dąbrowska – pracownik 

Urzędu Gminy ds. ochrony środowiska. Poinformowała, że ustawa z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o ochronie zwierząt zobowiązuje radę gminy do corocznego uchwalania 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy. Program ten obejmuje: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 

- opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach, 

- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich, 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeo drogowych z 

udziałem zwierząt. 

Przyjęcie programu wywołuje skutki finansowe na kwotę 90.000 zł.  Środki te zostaną 

wydatkowane na: zakup materiałów i wyposażenia ( karmy) – 15.000 zł, zakup usług 

pozostałych ( wyłapywanie bezdomnych zwierząt) – 75.000 zł. 

Ponadto poinformowała, że Zarząd Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce 

Oddział we Wrocławiu  zaopiniował  powyższy program pozytywnie, natomiast 

Powiatowy Lekarz Weterynarii zaopiniował go negatywnie. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

14/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Gajków, gmina Czernica w celu likwidacji odcinka drogi wewnętrznej łączącej ul. 

Lipową z ul. Polną  

Głos w dyskusji nad w/w projektem uchwały zabrali: 

- radna Anna Jezierska, która przypomniała o decyzji Rady, że po uchwaleniu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Gajków, sprawa spornego 

odcinka drogi wróci do ponownego rozpatrzenia, 

- mieszkaocy wsi Gajków stwierdzili, że droga ta jest niepotrzebna, będzie przebiegad 

2 m od budynku, uniemożliwi również podział działki. 

Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego zauważył, iż w Gajkowie  

należy znaleźd rozwiązanie komunikacyjne dla terenu o powierzchni 60 ha. By 

przystąpid do zmiany planu, trzeba ten problem rozeznad. 

Arkadiusz Drajczyk – pracownik Urzędu Gminy ds. zagospodarowania przestrzennego 

stwierdził, że w chwili obecnej projektant nie wie, jak rozwiązad sprawę komunikacji 

na terenie Gajkowa. 



Przewodniczący Rady zaznaczył, iż Rada Gminy chce ten problem rozwiązad i należy 

przystąpid do zmiany planu. 

Robert Makieła  – pracownik Urzędu Gminy ds. dróg  zwrócił uwagę, że należy 

wskazad nowe rozwiązania komunikacyjne, gdy Rada zrezygnuje ze spornej drogi. 

Droga ta została przewężona do 10 m i ma pełnid funkcje drogi zbierającej. W tym 

rejonie Gajkowa ma powstad ok. 400 nowych domów i pozostawienie wsi bez 

rozwiązania komunikacyjnego będzie drastyczne dla Gajkowa. 

Zdaniem dyskutanta droga zbiorcza powinna byd usytuowana prostopadle do ul. 

Wrocławskiej, a nie równolegle. 

Przewodniczący Komisji Zagospodarowania Przestrzennego zaproponował, by 

zwiększyd obszar zmiany planu i pokazad rozwiązania komunikacyjne dla tego terenu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, by do sesji zmienid załącznik i rozszerzyd zakres 

zmiany planu oraz sporządzid zapis pod kątem likwidacji drogi. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady. Pozytywnie projekt uchwały 

zaopiniowało 8 radnych, wstrzymało się od głosu 4 radnych - stanowi on zał. nr 16 do 

protokołu. 

15/ Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicy 

Projekt Statutu przedstawiła i omówiła dyrektor Biblioteki p. Halina Tokarz. 

Poinformowała, że przygotowano zmianę Statutu GBP zgodnie z zaleceniami 

pokontrolnymi. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

4. Informację na temat dotacji dla niepublicznych placówek oświatowych przedstawiła 

p. Maria Kozakiewicz – główny specjalista ds. oświaty Urzędu Gminy Czernica. 

Stanowi ona zał. nr 18 do protokołu. Poinformowała, że Wójt Gminy stoi na 

stanowisku, by podwyższyd dotację o 10% tylko dla punktów przedszkolnych. 

W trakcie dyskusji głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty i poinformowała, że 

Komisja rozpatrzyła tę sprawę i wysunęła wniosek, by przedszkola niepubliczne i 

punkty przedszkolne potraktowad jednakowo i podnieśd wszystkim dotację o 8%. 

Radna Anna Jezierska odczytała pismo dot. omawianej sprawy od przedstawicieli 

przedszkoli niepublicznych. 

p. M. Kozakiewicz nie zgodziła się z opinią zawartą w piśmie na temat punktów 

przedszkolnych. Jej zdaniem punkty te realizują program jak przedszkola. Jedynie 

lokal, w którym się znajdują, nie pozwala im przekształcid się  w przedszkole 

niepubliczne. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że Komisja poparła 

stanowisko Wójta Gminy w tej sprawie. 

5. Informację na temat  budowy mostu na rzece Graniczna w ciągu ul. Piaskowej w 

Chrząstawie Wlk.  i ul. Wspólnej w Chrząstawie Małej przedstawił p. Robert Makieła – 

główny specjalista ds. dróg. Poinformował, że połączenie ciągów drogowych ul. 

Piaskowej w Chrząstawie Wlk.  i ul. Wspólnej w Chrząstawie Małej zostało 

przewidziane przez urbanistów i zatwierdzone przez Radę Gminy w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego wsi Chrząstawa Wlk. i Chrząstawa Mała. 



Droga ta stanowid ma alternatywę dla istniejącej obecnie jedynej drogi wyjazdowej z 

Chrząstawy Wlk. oraz obsługiwad tereny mieszkaniowe i przemysłowe. Zadanie 

budowy mostu na rzece Graniczna, pozyskanie brakujących gruntów i finansowanie 

całości zamierzenia spoczywa na Gminie Czernica. Termin realizacji inwestycji jest 

jeszcze nieokreślony  i zależy od zabezpieczenia przez Gminę środków oraz od tempa 

rozwoju miejscowości. 

Zaproponowane przez Powiat Wrocławski wykorzystanie omawianego ciągu 

drogowego (wraz z budową mostu) jako tymczasowego objazdu, w związku z 

planowaną budowa nowego mostu w ciągu drogi powiatowej nr 1930D, zdaniem p. 

R. Makieły należy zaopiniowad pozytywnie z n/w zastrzeżeniami: 

- wybudowany most musi byd mostem docelowym, który pozostanie do użytku 

mieszkaoców po zakooczeniu prowadzenia nim objazdu, 

- „brakujący” odcinek drogi w Chrząstawie Wlk. również powinien zostad wykonany 

jako docelowy, 

- bieżące utrzymanie dróg w trakcie objazdu – po stronie Powiatu, 

- konieczne wykonanie mijanek (3-4) na ul. Wspólnej, 

- wskazane wykonanie punktowego oświetlenia drogowego, np. z zasilaniem 

hybrydowym na łuku ul. Piaskowej ( 4 szt.). 

Szacunkowy koszt wykonania to ok. 410 tyś. zł brutto, drogi ( brakującego ok. 250 mb 

łącznika) ok. 280 tyś. zł,  wykup gruntu ok. 30 tyś. zł 

Razem szacunkowy koszt inwestycji ok. 720 tyś. zł. 

p. R. Makieła zaproponował włączenie się Gminy do realizacji powyższego zadania 

poprzez dofinansowanie w kwocie 150 tyś. zł. 

Komisje zostały poinformowane, że Urząd Gminy w Czernicy odwiedził Wicestarosta 

Powiatu p. Waldemar Szczykutowicz. Ostateczne decyzje w w/w sprawie ze strony 

Starostwa  jeszcze nie zapadły. 

6. Komisje zapoznały się z wnioskiem  firmy HYDROKRUSZ w sprawie dzierżawy lub 

sprzedaży terenu poeksploatacyjnego kruszywa położonego pomiędzy Czernicą a 

Ratowicami. Pismo w/w  Firmy odczytał Sekretarz Gminy p. Marian Zaraś. 

HYDROKRUSZ od wielu lat prowadzi działalnośd na tym terenie i obecnie chce 

zagospodarowad go pod względem rekreacyjnym. 

Komisje jednogłośnie zaopiniowały, by  teren poeksploatacyjny położony pomiędzy 

Czernicą a Ratowicami przekazad firmie HYDROKRUSZ w dzierżawę wieloletnią. 

7. Zaopiniowanie do realizacji z Zarządem Dróg Wojewódzkich odcinków chodników 

przy dr 455. 

Gmina wystosowała pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich na temat partycypacji w 

budowie chodników wzdłuż dr 455. Na chwilę obecną nie ma odpowiedzi z 

Województwa. 

8. Informację na temat możliwości rozszerzenia działalności świetlic środowiskowych 

przedstawiła p. Halina Kohut – pełnomocnik Wójta ds. profilaktyki. 

Poinformowała, że kooczy się remont świetlicy w Kamieocu Wr. Do wykonania 

pozostało - wymiana okien, zakup wykładzin, mebli. 



Zwróciła się do Instytutu Socjologii, by studenci przeprowadzili rozeznanie na terenie 

naszej gminy, ile jest osób dysfunkcyjnych w poszczególnych miejscowościach. 

Badanie zostanie wykonane w czasie wakacji i wtedy można „się przymierzyd” do 

rozszerzenia działalności świetlic tam, gdzie są one niezbędne. Na dzieo dzisiejszy nie 

ma na ten cel środków. 

Radna Katarzyna Moroz  stwierdziła, że od 2 lat prosi, aby świetlicę środowiskową 

utworzyd w Wojnowicach. Jest lokal i chod parę godzin dziennie poświęcid dzieciom. 

Co roku odpowiedź jest ta sama – po wakacjach. Był zrobiony audyt, w którym 

zabrakło nakreślenia perspektyw działania i rozwiązao. 

Radny Piotr Zakręta przypomniał o wniosku w sprawie rozszerzenia działania świetlic 

na całą gminę i przedstawienia koncepcji Radzie. 

Sołtys wsi Wojnowice dodał, że profilaktyką powinny byd objęte wszystkie dzieci. 

Głos zabrała p. Skarbnik, która stwierdziła, że można wydzielid środki z budżetu na 

prowadzenie zajęd w Wojnowicach, ale nie ze środków  z profilaktyki. Np. można 

rozpisad konkurs na zagospodarowanie dzieciom czasu wolnego. 

9. Informację na temat koncepcji remontu boiska przy szkole w Czernicy przedstawił p. 

Piotr Golus – kierownik referatu gospodarki komunalnej i inwestycji. 

Poinformował, że w budżecie Gminy na remont boiska jest przeznaczona kwota 300 

tyś. zł i można pozyskad na ten cel środki zewnętrzne w wysokości 150.000 zł.  

Boisko zgłoszono do Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 

Dolnośląskiego na lata 2014-2016. Przygotowano koncepcję boiska, z której wynika, 

że w ramach posiadanych środków można zrealizowad następujące zadania:  

- boisko do koszykówki, 

 - boisko do siatkówki,  

- skocznię w dal,  

- bieżnię 4 torową,  

- boisko do mini futbolu. 

Odpowiedź, czy boisko zostało wpisane do Projektu, Gmina otrzyma na początku 

kwietnia br. 

10. W sprawach różnych poruszono następujące tematy: 

1/ Wiceprzewodnicząca odczytała propozycję odpowiedzi na pisma p. Tomasza 

Łukaszów dot. komunikacji gminnej – treśd odpowiedzi stanowi zał. nr 18 do 

protokołu.  

Uzgodniono, że  pismo podpiszą - Wójt Gminy i Przewodniczący Rady. 

2/ Wiceprzewodnicząca odczytała wniosek sołectwa Dobrzykowice  w sprawie 

bezpieczeostwa przeciwpowodziowego.  

Sołectwo zwróciło się z prośbą o podjęcie działao, które wyeliminują zagrożenia 

powodziowe wsi Dobrzykowice, tj. wykonanie przepompowni na koocowym cieku 

Mrówki oraz zastawki na rowie Samica, pod torami kolejowymi. 

Radny Piotr Zakręta wyraził zdanie, że nie ma możliwości założenia na stałe zastawki 

na rowie Samica. Zaproponował wykonanie suchego zbiornika na terenie 

Dobrzykowic, który w czasie powodzi pomieściłby duże ilości wody. 

11. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 



 

                                                                                                          Protokołowała 

                                                                                                         Barbara Listwan 


